
که به هفته های پایانی لیگ برتر  آرمان ملی: در حالی 
نزدیک می شویم خداداد عزیزی در مورد جادو و جنبل 

صحبت کرد. 
   ماجرا 

اظهارات مختلف اهالی فوتبال مانند آنچه که رضا چلنگر در 
مورد تلاش برای برقراری ارتباط با برانکو بیان کرد یا روایت نادر 
فریادشیران از ملاقات با جادوگر معروف فوتبال و همچنین 
صحبت های محمد نصرتی در مورد زمان پا به توپش، نشان 
می دهد که فوتبال ایران به طرز عجیب و عمیقی درگیر رمالی 
و جادوگری است. فارس در مصاحبه ای با حمید جعفری 
نوشت: اولین کسی که با ا. ا به مشکل خورد و حضوری رو در 
روی او ایستاد من بودم. نادر فریادشیران هم ابتدا در جریان 
نبود. بعد از اینکه صحبت کرد، تهدید شده بود و به من گفت 
می خواهند اذیت کنند. من در آن زمان به قم رفته بودم و با 
برخی از علما و افرادی که می توانستند در این زمینه کمک 
کنند، دیدار و گفت وگو کردم. تحقیقاتی در این زمینه انجام 
دادم و به طور کل کاری کردم که ا. ا دچار هراس شده بود. 
ف. ک یکی از تیم های شهرستانی را از این طریق قهرمان کرد 
و من او را غافلگیر کردم. او با شاه فالوده نمی خورد. زمانیکه 
مربی پیکان بود به او دو نشانه دادم و گفتم با چه کارهایی 
تیمش را قهرمان کرد. از پشت میزش بلند شد و گفت این ها را 
گر می خواهی  از کجا می دانی؟! از این رو به آن رو شد! گفتم ا
بقیه اش را هم بگویم! بعد از آن به دنبال فالوده بود که با من 
بخورد! خیلی از قهرمانان ما که یا علی و یا اباالفضل و یاحسین 
می گفتند دانسته یا ندانسته با ا. ا کار می کردند. این قصه سر 

دراز دارد. نه از ا. ا شروع شده و نه به او ختم می شود. 
   آخرین مورد 

چند روز پیش خبری به فوتبالی رسید که یکی از مربیان 
لیگ برتری به ملاقات یک جادوگر معروف رفته است. فوتبالی 
اواخر فروردین ماه سال جاری نوشت: باور کردن این خبر 
برای خبرنگار فوتبالی راحت نبود اما تحقیق در این باره به 
جایی رسید که متوجه شدیم این مربی لیگ برتری تازگی با 
جادوگر معروف فوتبال ایران ملاقات کرده است. سال هاست 
ح است و  که مساله جادو و جادوگری در فوتبال ایران مطر
برای خیلی از اهالی فوتبال ثابت شده است که این مساله 
در فوتبال ایران وجود دارد اما به شکل عجیبی با این معضل 
برخورد نمی شود. درباره مصداق های استفاده از جادو و 
طلسم در فوتبال ایران هم هر از گاهی یک مساله خاص اتفاق 
می افتد و مورد توجه رسانه ها و فضای مجازی قرار می گیرد. 
مثلا ریختن مواد نامشخص روی خط دروازه ها، قرار دادن 
دعاهای دست نویس در رختکن تیم ها و حتی استفاده 
برخی از مربیان از یک پوشش ویژه و خاص در مسابقات. در 
کثر فوتبال دوستان واضح و مبرهن شده که  روزگاری که برای ا
جادوگری در فوتبال وجود دارد و برخی افراد شاغل در این 
رشته ورزشی از آن استفاده می کنند و به آن اعتقاد دارند، 
تصویری به دست خبرنگار فوتبالی رسیده که مربوط به یکی از 
تیم های لیگ برتری است. این عکس در جست وجوی گوگل 

یا تصاویر آرشیوی روزنامه ها از دعانویسی و جادو و جنبل 
برداشته نشده است. مطمئنا برای شما عجیب است اما این 
دعاها را چندی قبل پشت GPS های یکی از تیم های لیگ 
برتری چسبانده بودند و قطعاً بازیکنان و اعضای کادر فنی 
آن تیم که این برگه دعا را دیده اند، می توانند درباره صحت 

آن شهادت بدهند. 
   نظر درودگر

که از سال ۷۵ در بدنه  کسی  صادق درودگر به عنوان 
مدیریتی فوتبال ایران حضور دارد از مواجهه اش با پدیده 
جادوگری می گوید. صادق درودگر فروردین ماه سال گذشته 
درخصوص جادوگری در فوتبال ایران اظهار کرد: اولین بار 
یک مدیر در باشگاه سایپا با جادوگر خبرساز قراردادی به 
اندازه رقم قرارداد یک بازیکن بست و همان موقع من از آن 
مدیر پرسیدم که چطور با این شخص قرارداد بستی و او هم 
در جواب به من گفت این جادوگر قول حمایت داده است. 
درودگر ادامه داد: از آن مدیر پرسیدم این جادوگر چگونه 
شما را حمایت می کند؟ گفت به گفته جادوگر در فلان بازی 
با سه گل پیروز می شوید و در آن بازی همین نتیجه اتفاق 
افتاد و اینجا بود که من در آن روز به این جادوگر اعتقاد پیدا 
کردم. وی افزود: در یک دوره هم مدیرعامل وقت تیم فولاد 
خوزستان به من خبر داد که یک نفر پیشنهاد ۴۰۰ میلیون 
تومانی داده که تیم را در لیگ نگه دارد اما در ترکیب و بازی 
کردن بازیکن ها نظارت خواهد داشت و من به مدیرعامل 
گفتم نه این کار را نکن و او هم اجازه این کار را نداد و البته 
تیمش هم سقوط کرد. درودگر گفت: تقریبا ۲۰ سال قبل، یک 
پیشنهاد در دفترم به من شد و یک نفر در ازای دریافت ۱۰۰ 
میلیون تومان با جادو من را به ریاست فدراسیون می رساند و 
پول را هم بعد از رسیدن من به ریاست دریافت می کند و من 
در جواب گفتم دلیلی برای ریاست ندارم و دوست هم ندارم. 

   صحبت خداداد 
کشورمان معتقد است  پیشکسوت فوتبال 

هنوز جادوگری در فوتبال ایران وجود دارد و برخی از 
مدیران نیز بدون توجه به این موضوع سکوت کرده اند. 

خداداد عزیزی در گفت وگو با تسنیم، درباره رقابت تیم های 
فوتبال استقلال و پرسپولیس برای رسیدن به قهرمانی در 
بیست وسومین دوره لیگ برتر اظهار داشت: حسم می گوید 
یکی از تیم های استقلال و پرسپولیس در دیدارهای پیش رو 
گاف می دهد و اینطور نیست که هر چهار بازی شان را ببرند. 
گاف بدهد و هم پرسپولیس.  هم استقلال ممکن است 
یکی از این دو تیم در چهار بازی باقیمانده گاف می دهد. 
کمیته  کنش به حکم  کشورمان در وا پیشکسوت فوتبال 
انضباطی فدراسیون فوتبال درباره برگزاری دیدارهای فصل 
آینده پرسپولیس و سپاهان فقط با حضور بانوان به تسنیم 
گفت: اینها تصمیم هایی است که اعضای کمیته انضباطی 
گرفته اند و تخصصی ندارم که نظر بدهم. حتماً اتفاق هایی 
افتاده است که چنین آرایی داده اند. خدا را شکر که حداقل 
بانوان حضور دارند و می توانند بازی ها را ببینند. عزیزی 

راجع به عملکرد تیم ها در هفته های اخیر لیگ برتر گفت: 
هنوز سایه جادوگری را در فوتبال می بینم. در گذشته با این 
قضیه برخورد داشتم و دیده بودم و هنوز در لیگ ما جادوگری 
وجود دارد و به اصطلاح خودشان دنبال در آوردن کار هستند. 
بوی جادوگری در فوتبال ایران را حس می کنم! فوتبال ما 
گرفتار چنین موضوعاتی شده و زمانی که  که  سال هاست 
خودم بازی می کردم از نزدیک لمس کردم. نمی دانم چرا 
یکسری از مدیران ما خبر دارند که کارهای جادوگری انجام 
می شود، ولی حرفی درباره اش نمی زنند و سکوت کرده اند. 
این مدیران می دانند چه اتفاقاتی در تیم های شان می افتد. 
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بوی جادوگری؛ بوی این روزهای لیگ 

بدترین خرید فرگوسن در یونایتد  
چه کسی بود؟ 

تعللی،  هیچ  بدون  فرگوسن  آلکس  سر 
بدترین خریدش در زمان حضور در یونایتد 
را اعلام کرد. ۲۶ فصل سر آلکس فرگوسن در 
یونایتد با افتخارات گسترده تیم او در لیگ 
برتر و اروپا همراه بود. فرگوسن در طول بیش 
از دو دهه و نیم حضور در یونایتد، ۳۸ جام، از 
جمله ۱۳ عنوان لیگ برتر، پنج جام حذفی و دو 
لیگ قهرمانان اروپا را به دست آورد. در حالی 
که مربی اسکاتلندی به عنوان یکی از بهترین 
مربیان تاریخ شناخته می شود، مانند هرکس 
فرگوسن  است.  داشته  هم  اشتباه  دیگری 
که در زمان سرمربیگری  بدترین خریدی را 
یونایتد انجام داده بود فاش کرد و او کسی نبود 
جز رالف میلن. میلن در اولین فصل حضورش 
در اولدترافورد در ۲۲ بازی سه گل به ثمر رساند 
و پس از آن جایگاهش را از دست داد. این 
هافبک در ژوئن ۱۹۹۱ بازیکن آزاد شد و دیگر 

هرگز فوتبال بازی نکرد. 

ویژه

بازیکنان برنامه پرنشاطی را با 
تنیس فوتبال در چهار گروه انجام 
دادند. در تمرین دیروز نیز همه 
بازیکنان بدون مشکل در اختیار 
کادر فنی بودند. پرسپولیس تا 
، دو جلسه  بازی با تیم هوادار
تمرینی دیگر را برگزار خواهد کرد. 

قله  به  فرد  حسامی  افسانه 
کالو صعود کرد. این دهمین  ما
صعود بالای 8 هزار متری اوست. 
حالا حسامی فرد 4 قله دیگر را 
باید صعود کند تا نخستین بانوی 
که عضو  کوهنورد ایرانی باشد 
باشگاه 8 هزار متری ها می شود. 

صفحه ایکس باشگاه بارسلونا با 
انتشار تصویری از یک بالون آبی 
و اناری بر فراز رود سن به پی اس 
جی کنایه زد. دورتموند تصویری 
از یک بالون زرد رنگ در پاریس 
منتشر کرد و نوشت: »تعطیلات 

خوش بگذرد.«

ت
شــ

س نو
عک

        کنایه   تنیس صعود

گفتوگو

سابق  مهاجم  اصلانیان  امیرحسین 
پرسپولیس و کارشناس فوتبال در خصوص 
گردان اوسمار در این هفته ها  عملکرد شا

صحبت کرد. 
   نظر شما درباره پیروزی پرسپولیس 
مقابل نساجی در هفته بیست وششم 

لیگ برتر فوتبال، چیست؟
کار بسیار   بردن نساجی در قائمشهر 
اورونوف  انگیز  حیرت  کار  و  بود  بزرگی 
کمک زیادی برای پیروزی در دیدار به 
ترکیب  در  متأسفانه  کرد.  خ پوشان  سر
پرسپولیس خلاء وجود دارد و برخی نقاط 
به خوبی پوشش داده نمی شود و همین 
باعث می شود که نساجی تا آن اندازه به 
دروازه پرسپولیس نزدیک شود. با وجود 
تمام احترامی که برای نساجی قائل هستم، 
آن ها شانس پیروزی  که  باید بگویم  اما 
مهدی  نداشتند.  را  پرسپولیس  مقابل 
ترابی بازیکن خوبی است، اما متأسفانه 
یک مکمل در کنار خود ندارد. هرچقدر که 
پیش می رویم بازیکنان ایرانی کیفیتشان 
ل  پایین تر می آید و فقط و فقط دست دلا
برای فروش بازیکنان دیده می شود. سبک 
که  نیست  طوری  فعلاً  پرسپولیس  بازی 
با  بعد هم  برای فصل  بگوییم  بخواهیم 
کادر پیش برویم. اوسمار باید با  همین 
این  که  بداند  و  کند  کار  بیشتری  دقت 
اخراج  نیست.  کارساز  فوتبال  از  سبک 
رفیعی می توانست به قیمت از دست رفتن 
قهرمانی تمام شود. یک بازیکن باتجربه 

نباید چنین اشتباهاتی را مرتکب شود. 
   دیدار بعدی پرسپولیس مقابل هوادار 

خواهد بود!
 هوادار تیم خوبی است و می تواند برای 
پرسپولیس به چالشی جدی تبدیل شود. 
باید روی میل هجومی پرسپولیس بیشتر 
کار شود تا ان شاءا... در پایان فصل به مشکل 
نخوریم. به نظرم پرسپولیس شانس زیادی 
برای قهرمانی دارد و قطعاً استقلال امتیاز از 
دست خواهد داد و اینگونه نیست که بتواند 
از ۴ بازی پیش رو تمام ۱۲ امتیاز را کسب 
کند. ما بازی های مهمی تا پایان فصل داریم 
و باید برای تمام آن ها برنامه ریزی کنیم تا 

ان شاءا... قهرمانی را به دست بیاوریم. 
   تغییر مدیریت باشگاه پرسپولیس 

توسط مالک، وجود دارد!
 به نظرم وقتی این اتفاق در تیم رقیب 
که  بدهیم  را  احتمال  این  باید  می افتد 
در پرسپولیس هم به همین راحتی  یک 
کند. به هر حال پرسپولیس  مدیر تغییر 
در  جدید  سیاست های  یکسری  با  الان 
حال شکل گیری است. درویش مدیرعامل 
خوب و بزرگی است و عملکرد خوبی برای 
پرسپولیس ثبت کرده. امیدوارم هرچه که به 

نفع باشگاه است همان رخ دهد. 

اصلانیان:
بردن نساجی در 

قائمشهر کار بسیار 
بزرگی بود

پاداش یک  و نیم میلیاردی  
فدراسیون کشتی به ۹ مدال آور 

رقابت های جهانی 
یک  مجموعا  کشتی  فدراسیون  ایسنا: 
و نیم میلیارد تومان پاداش به ۹ مدال آور 
رقابت های جهانی ۲۰۲۳ صربستان اهداء کرد. 
مبلغ یک و نیم میلیارد تومان به ۹ مدال آور 
آزاد و فرنگی جهان در  کشتی  رقابت های 
سال ۲۰۲۳ میلادی توسط فدراسیون کشتی 
ع مدال  اهداء شد. برای تیم ملی کشتی آزاد زار
طلا، حسن و امیرمحمد یزدانی مدال نقره 
و نخودی مدال برنز و برای تیم ملی کشتی 
فرنگی میرزازاده مدال طلا، مهمدی مدال 
گرایی و دادمرز  نقره، ساروی، محمدرضا 
نیز  این  از  پیش  کردند.  کسب  برنز  مدال 
پاداش و حقوق ماهانه مصوب فدراسیون به 
مدال آوران جهانی به ترتیب برای مدال های 
طلا، نقره و برنز ۵۰۰، ۲۰۰ و ۱۰۰ میلیون تومان و 
ماهانه ۳۰، ۱۵ و ۱۰ میلیون تومان اهدا شده 

بود. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
کید  تسنیم: مدیرعامل گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس تأ
کرد، نام باشگاه استقلال تغییر نخواهد کرد. به گزارش روابط 
عمومی شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس، علی عسکری در 
حاشیه بیست و هشتمین نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و 
پتروشیمی درباره مباحث اخیر درباره تغییر نام تیم استقلال، گفت: 
کنسرسیومی از گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس، ۸۵ درصد 
سهام شرکت استقلال ایران را خریداری کرده و این موجب مسرت 
و افتخار ماست که در کنار هواداران پرشمار این تیم، ان شاءا... 
به تعالی این تیم و ورزش کشور به ویژه در عرصه های بین المللی 
کمک خواهیم کرد. وی ادامه داد: در مورد تغییر نام شرکت 
استقلال ایران مباحثی در جریان است و این رویه در هلدینگ 
خلیج فارس وجود دارد که شرکت های تابعه، پسوند خلیج فارس 
را داشته باشند، اما اولویت اول ما حفظ نام استقلال ایران برای 
این شرکت است و تمام تلاش خود را در این راستا می کنیم، اما در 
صورتی که مراجع ذی صلاح بر حذف پسوند ایران اصرار داشته 
باشند با هماهنگی با وزارت ورزش و طبق قانون تجارت و ضوابط 
کم بر شرکت های بورسی درباره تغییر پسوند شرکت استقلال  حا
ایران اقدام خواهیم کرد. مدیرعامل گروه صنایع پتروشیمی خلیج 
فارس خاطرنشان کرد: تمام تلاش ما برای موفقیت استقلال است 

و این نام زیبا روی تیم استقلال برقرار خواهد ماند. 

بیــنالمــلل
  ام باپه مهاجم پاری سن ژرمن در هر دو بازی رفت و برگشت 
برابر بوروسیا دورتموند موفق به گلزنی نبود و همین کافی بود که 
پاری سن ژرمن نه تنها از گلزنی بازماند بلکه جواز صعود به فینال را 
هم به دست نیاورده ام باپه بعد از بازی گفت: بسیار ناراحت هستیم 
کامی شدیدی داریم. نشان دادیم که می توانیم در  و احساس نا
فصل جاری دست به کارهای بزرگی بزنیم اما در فوتبال برای پیروزی 
باید گل زد. به دنبال پیروزی در این بازی بودیم اما متاسفانه مثل 
بازی رفت شکست خوردیم. او ادامه داد: برای پیروز شدن در لیگ 
قهرمانان اروپا باید فعالیت بسیار بیشتری از خود نشان داد. به 
نظرم جنب و جوش لازم را در این بازی نداشتیم. اصلا این را قبول 
ندارم که اعتماد به نفس بیش از حد باعث شکست ما شد. ما 
انگیزه لازم را داشتیم، اما نتوانستیم به پیروزی برسیم. در فوتبال 
باید قدر موقعیت ها را دانست. ما هنوز اهدافی در این فصل داریم 
که برای رسیدن به آنها تلاش می کنیم. در پایان از ام باپه سوال شد 

که آیا دوست دارد در بازی رئال مادرید و بایرن 
مونیخ تیم مادریدی به پیروزی 
برسد که ام باپه این سوال را بدون 
پاسخ گذاشت و صحنه را ترک کرد. 

قرارداد ام باپه با پاری سن ژرمن تابستان 
پیش رو به پایان می رسد. او هنوز قراردادش را 

کی از این است که  تمدید نکرده و گمانه زنی ها حا
راهی رئال می شود. از سوی دیگر مدافع پیشین 
تیم ملی فوتبال فرانسه پیش بینی کرد که ام باپه 
به جای رئال مادرید راهی لیگ عربستان شود. 
دسایی گفت:  ام باپه تابستان بازیکن آزاد خواهد 
شد. من نظر متفاوتی درباره آینده او دارم. به 
نظرم با حضور وینیسیوس و بلینگام رئال مادرید 

مقصد خوبی برای ام باپه نیست. او ادامه داد: 
احساس من این است که ام باپه راهی لیگ 

عربستان می شود. 

شرفی: بازیکنان فعلی فقط تتو زدن را از خارجی ها یاد گرفته اند

رضا درویش: سپاهانی ها پشت شان گرم بود 

پیشکسوت فوتبال ایران به بازیکنان 
فعلی داخلی انتقاد کرد. اصغر شرفی، مربی 
اسبق تیم ملی فوتبال ایران، در حاشیه 
اختتامیه جام یونس شکوری اظهار کرد: 
جام  این  به  که  است  سال  سالیان  من 
می آیم. جایی است که خیلی خوشحالم 
می کند و همبازیانم را می بینم و از دیدن 
یکدیگر خوشحال می شویم. گذر زمان را 
هم حس می کنیم که عمرمان دارد تمام 
می شود. باید قدر یکدیگر را بدانیم و به 

هم نزدیک باشیم. او در مورد کورس بالای 
جدول بین سرخابی ها گفت: همه درباره 
سرخابی ها صحبت می کنند. درباره بقیه 
تیم ها هم صحبت کنیم. امسال تنها سالی 
که بازیکنان  که می بینم پول هایی  است 
خارجی دادیم حرام نشده است. قبلاً از 
بازیکنان خارجی ای که به ایران می آمدند 
لذت نمی بردیم. الان کیفیت آن ها خیلی 
بالاست و متاسفانه یکسری تیم ها هم از ما 
جلو می زنند. فوتبال منطقه دارد از ما جلو 

می زند. باید بیدار شویم و پنبه را از گوشمان 
ج کنیم، الان بازیکنانی که در لیگ گل  خار
می زنند از اروپا نیامده اند. این پیشکسوت 
فوتبال ایران گفت: یک موقع می گویند باید 
رعایت لباس پوشیدن را کنیم، تتو زدن را 
خوب بلد هستند که از اول تا آخر دستشان 
تتو می زنند و دم اسبی هم خوب می زنند، 
خارجی ها  از  هم  را  فوتبال  همین  خب 
یاد بگیرید، ایرادی ندارد. نه اینکه تتو را 
فوتبالی  حرکات  بزنید،  آن ها  مثل  فقط 

بازیکنان ما هم باید شبیه خارجی ها باشد. 
از فوتبال امسال خارجی های لیگ  من 
ایران لذت بردم. او درباره اینکه بازی کدام 
بازیکنان خارجی لیگ را می پسندد، گفت: 
بازیکنان استقلال، اسمشان را بلد نیستم. 
یا پرسپولیس و هر تیم دیگری. بازیکنان 
خارجی امسال را خوب دیدم نه مثل آن 
بازیکنی که از کوره دهات آمده بود و خوب 
نبود. ما مملکت گل و بلبل هستیم، خوب 

است.   

رضا درویش مدیرعامل باشگاه پرسپولیس با 
اشاره به رأی کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال 
گفت: اینها )سپاهانی ها( پشت شان گرم بود و 

می دانستند کسی کاری به کارشان ندارد. 
   رقابت 

رضا درویش در گفت و گو با تسنیم درباره 
رقابت پرسپولیس با استقلال در بالای جدول 
و بازی های باقی مانده سرخپوشان تا پایان 
اطمینان  تیم مان  به  داشت:  اظهار  لیگ 
داریم. هفته بیست و یکم به بچه ها گفتم که 
گر بازی های مان را ببریم قهرمانیم؛ الان هم  ا
گر چهار بازی آینده را ببریم ان شاءا...  می گویم ا

قهرمان خواهیم شد. 
کره     مذا

کره  وی درباره اینکه شایعاتی پیرامون مذا
باشگاه پرسپولیس با اورونوف برای تمدید 
قرارداد مطرح شده و آیا این موضوع صحت دارد، 
تصریح کرد: ما با اورونوف قرارداد داریم. اینها 
صحبت های فضای مجازی است. هر بازیکنی 
را جذب کردیم براساس توانایی هایش بود. 
اورونوف هم توانست توانایی هایش را به خوبی 
نشان دهد. شاید یکی از دلایلش این است که 
همبازی های خوبی دارد و باعث شده نمایشش 

زیباتر باشد. انصافاً هم صددرصد نیرو ی اش 
را می گذارد. شما دیدید که در یک بازی چقدر 
روی اورونوف خطا شد، ولی خوشبختانه تعصب 

مثال زدنی دارد و کم نمی گذارد. 
   رای دیدار با سپاهان

مدیرعامل باشگاه پرسپولیس درباره رأی 
دیدار با سپاهان و جریمه نقدی پرسپولیس و 
برگزاری بازی رفت و برگشت فصل بعد با حضور 
هواداران بانو عنوان کرد: شاعر گفته »بی گناهی 
گناهی نیست در دیوان عشق، یوسف  کم 
ک خود به زندان می شود.« من  از دامان پا
نمی دانم گناه ما چیست؟ کمیته انضباطی قابل 
احترام است و من کمتر مدیری دیده ام که در 
ادوار گذشته مثل آقای حسن زاده )رئیس کمیته 
انضباطی( باشد. در صلابت و سلامت او هیچ 
شکی نیست و گاهی می گویم نمی دانم چطور 
او در همچنان در فوتبال ماست، چون مدیری 
مثل حسن زاده دو، سه مورد بیشتر در فوتبال 
نداریم؛ ولی این کارها ریشه در زمانی دارد که این 
تخلفات از جانب تیم ها می شد و برخورد صورت 
نمی گرفت و به جهت ارتباط پشت صحنه ای که 
گر آن  داشتند این تخلفات مغفول می ماند. ا
روز که آب آلوده دادند، چشم هوادار نابینا شد و 

شیشه اتوبوس را شکستند، برخورد می شد امروز 
به خودشان اجازه نمی دادند در خانه حریف؛ 
حریف را بزنند. درویش ادامه داد: شما نگاه 
کنید از دقیقه ۲۰، ۳۰ یکسری هوادارنما توهین 
به بانوان پرسپولیسی را شروع کردند. فیلمش 
را در تلویزیون دیدم. این خیلی بد است یا آن 
فردی که نمی توانم اسمش را انسان بگذارم آن 
الفاظ رکیک را به کار برد. این موارد نشأت گرفته 
از این است که می دانند مشکلی برای شان 
ایجاد نمی شود. جالب است یکی از مسئولان 
آن تیم به این انسان نما می گفت »آن بزرگوار«! 
که این آدم  باید فاتحه جامعه ای را خواند 
بزرگوارش باشد. با این وضعیت شما خودتان 
حدیث مفصل بخوانید از این مجمل! خشت 
اول گر نهاد معمار کج تا ثریا می رود دیوار کج. 
مدیرعامل پرسپولیس یادآور شد: پشت شان 
گرم بود و می دانستند کسی کاری به کارشان 
ندارد و این کارها را کردند و می کنند؛ وگرنه این 
گو  چه کاری است؟ مگر اینجا ورزشگاه سانتیا
گر کسی را محکوم کنیم نتواند  برنابئو است که ا
وارد استادیوم شود؟ آیا کسی می تواند کنترل 
کند؟ با یک بلیت وارد می شود. به سخره گرفتن 
افکار عمومی بد است. ان شاءا... روزی ریشه این 

کارها از فوتبال کنده شود تا همه اهداف فوتبال 
باشد، نه پسِ آن اهداف دیگر باشد. 

   توهین؟
مربی  هاشمی نسب  مهدی  از  »فیلمی 
استقلال منتشر شده که ظاهراً به پرسپولیس 
ح این  کنش به طر توهین می کند.« وی در وا
موضوع خاطرنشان کرد: صحبت کردن در این 
مورد دیگر فایده ای ندارد. به قول معرف همه 
کار کردم که بچه ام یک شب بیرون نماند، اما 
وقتی ماند، چه یک شب چه هزار شب. وقتی 
این کارها مداوم است، ریشه در جای دیگر دارد. 
باید ریشه را حل کرد وگرنه با دارو راه به جایی 
نمی بریم. درویش ادامه داد: دو روز پیش متنی 
از یک عضو سپاهان برایم فرستادند که او هم 
حرف های نامربوطی زده بود، شما ببینید اینها 
اطمینان داشته و می دانند که پشتوانه قوی 
دارند. آنجا که شش بازیکن شان را محروم کردند، 
یک قدرتی در فدراسیون گفت نه! همان چهار 
امتیاز کافی است! خوشبختانه من همان زمان 
مصاحبه کردم و گفتم که بعد از محرومیت آنها، 
ما را هم محروم می کنند و در آخر نیز همه را با هم 
می بخشند. خدا عنایت کرد و همین هم شد که 

من گفته بودم و شرمنده نشدم!

گران بی فرهنگ در ورزشگاه ها  تماشا
باید شناسایی شوند 

 فاصله یک امتیازی میان استقلال و پرسپولیس باعث افزایش 
جذابیت دیدار های این دو تیم در هفته های پایانی شده است. 
بازی های با کیفیتی از دو تیم می بینیم و فرقی بین تیم های پایین 
کثر انگیزه برابر استقلال و  یا بالای جدول نیست. همه رقبا با حدا
پرسپولیس قرار می گیرند. امیدوارم داوران در هفته های پایانی 
دقت بیشتری داشته باشند تا هیچ تیمی متضرر نشود و امیدوارم 
از فصل آینده بازی ها با سیستم کمک داور ویدئویی VAR برگزار 
گر قرار بر این است که  شود تا کیفیت داوری ها افزایش یابد. ا
حرفه ای برخورد کنیم باید در تمامی موارد به این شکل رفتار 
کنیم. حرفه ای بودن که فقط شامل پول و مسائل مالی نیست. 
گران حل شود. نمی توان اجازه  باید از بُعد فرهنگی موضوع تماشا
گران دو تیم به سوی  داد تا شاهد توهین و پرتاب اشیای تماشا
همدیگر باشیم. مردم ایران با فرهنگ هستند ولی عده ای وجود 
دارند که برای شیطنت و مسائل غیرفوتبالی به ورزشگاه می آیند 
و چنین افرادی باید شناسایی شوند تا با محرومیت آنها فضای 
گران لیزراندازی به یک اپیدمی  ورزشگاه ها سالم شود. مثل تماشا
گر  در ورزشگاه های مختلف تبدیل شده یا پیرمردی که تماشا
سپاهان بود و الفاظ نادرستی به کار برد که منجر به محرومیت 
۱۰ ساله اش از حضور در ورزشگاه ها شد. فرهنگ سازی باید در 
گران آقا و خانم فوتبال ما اجرایی و بدون نگاه  خصوص تماشا
جنسیتی شود. حضور خانم ها در ورزشگاه ها اتفاق جدیدی 
است و بانوانی که به ورزشگاه ها می آیند تحت تأثیر جو ورزشگاه 
گر فوتبال ما آن قدر با شخصیت  قرار می گیرند. خانم های تماشا
هستند که نخواهند از الفاظ زشت و نامناسب استفاده کنند و 
چنین الفاظی را بر زبان آورند. امیدواریم دیگر شهد اتفاقاتی از 
این دست نباشیم و حرمت ها در فوتبال ما حفظ شود، چون 
جایگاه خانم ها در کشور ما بسیار بالا است. امیدوارم مدیرعاملی 
برای استقلال منصوب شود که بتواند به بهترین شکل مدیریت 
باشگاه را پیش ببرد. هلدینگ خلیج فارس که مالک جدید 
باشگاه استقلال است یا ۶ بانکی که مالکیت باشگاه پرسپولیس را 
بر عهده گرفته، برای رفع مشکلات مالی و مدیریتی این دو باشگاه 
آمده اند. امیدوارم آنها مدیرانی را منصوب کنند که مدیریت ورزشی 
خوانده اند نه اینکه مدیر تجاری باشند و به فکر درآمدزایی باشند. 
امیدوارم فصل آینده فصلی باشد که به سمت حرفه ای شدن 
پیش برویم. ما مدیران ورزشی داریم که می توانند به باشگاه 
استقلال کمک کنند. خیلی از مدیران می توانند به فوتبال کشور 
کمک کنند مثل محمد دادکان که با ایده های خوب خود باعث 

شدند تا استقلال و پرسپولیس صاحب ساختمان شوند. 

علیرضانیکبختواحدی
کارشناسفوتبال


